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В статье исследуется влияние цифровых технологий на перспективы реализации конституционной обязан-
ности личности, которая сегодня в наибольшей степени подвержена процессам цифровизации, — обязанности 
платить законно установленные налоги и сборы. Рассматриваются преимущества и возможные противоречия, 
связанные с развитием цифрового пространства. Делается вывод о возможности нового взгляда на институт 
конституционных обязанностей личности в эпоху цифровизации, необходимости последовательной адаптации 
традиционных правовых механизмов регулирования норм данного института к новой цифровой реальности. 
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The article examines the impact of digital technologies on the prospects for the implementation of the individual’s 
constitutional obligation, which today is mostly exposed to the processes of digitalization — the obligation to pay legally 
established taxes and fees. The advantages and possible contradictions associated with the development of the digital 
space are considered. The conclusion is made about the possibility of a new look at the institution of constitutional 
duties of the individual in the era of digitalization, the need for consistent adaptation of traditional legal mechanisms for 
regulating the norms of this institution to the new digital reality. 
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